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سوژه روز

ماجراجویی ایرانی ها در کویت و تاشکند

بهاروندی: دختران کجا باید بیلیاردبازی کنند؟
ج کنیم   فدراسیون پول اعزام مردان را می دهد،  اما ما باید از جیب خر

استقلال و شهرخودرو امروز به مصاف نمایندگان عربستان و ازبکستان می روند

یک پرسپولیسی قهرمان اسنوکر زنان در آستانه اعزام به جام جهانی از مشکلاتش به »شهروند« می گوید:  
جانشین اسکوچیچ 

در نفت
بهنام سراج درنهایت به عنوان 

سرمربی تیم فوتبال صنعت 
نفت آبادان انتخاب شد. در 

شرایطی که همه منتظر اعلام نام 
علیرضا منصوریان یا فردی 

خارجی به عنوان سرمربی تیم 
فوتبال صنعت نفت بودند، 
اعضای هیأت مدیره باشگاه 

بهنام سراج را به عنوان سرمربی 
این تیم انتخاب کردند. سراج 

پیش از این دستیار دراگان 
اسکوچیچ در صنعت نفت بود. 

او پس از جدایی این سرمربی 
کروات در دو بازی اخیر 

مسئولیت فنی تیم صنعت 
نفت را برعهده داشت. سراج در 

هر دو بازی شکست خورد. با 
این حال مسئولان باشگاه که 

ابتدا او را به عنوان سرمربی 
موقت انتخاب کرده بودند، 

تصمیم گرفتند در ادامه فصل 
هدایت تیم صنعت نفت آبادان 

را به او بسپارند. 

قرارداد ۱۸۰ میلیون 
 پوندی قطری ها 

با بکام
بعد از هفته ها مذاکره فشرده و 

محرمانه، دیوید بکام، مالک 
باشگاه اینتر میامی در لیگ 

آمریکا که چند هفته دیگر اولین 
بازی خود را در MLS انجام خواهد 

داد، با سران قطری به توافق 
رسید و سرمایه گذاران قطری 

به عنوان اسپانسر این باشگاه 
فعالیت خواهند کرد. قطر مایل 

است سرمایه گذاری ها را به 
ج از کشور هدایت کند تا  خار

تصویر و وجهه بین المللی خود 
را بهبود بخشد. از این رو میامی 

و برند بکام کاملا با این هدف 
متناسب هستند. در این 

قرارداد ۱۸۰ میلیون پوندی که 
دوهفته پیش به امضا رسیده 

است، نام قطر در ورزشگاه، 
البسه و کالاهای تجاری اینتر 
میامی نقش خواهد بست. 
 MLS اینتر میامی اولین بازی

خود را در اول مارس انجام 
می دهد. بکام نیز چندی پیش 

از برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ در 
کشور قطر حمایت کرد و اخیرا 

عکس سلفی با ناصر الخلیفی، 
رئیس سرمایه گذاری های 

ورزشی قطر منتشر کرد. 

]شهروند[ شاید در فاصله چند ماه مانده به المپیک 
اعزام یک دختر اسنوکرباز از ایران به مسابقات جام جهانی 
خیلی مورد حمایت و توجه مسئولان ورزش قرار نگیرد، 
اما اگر بدانیم دختران ایرانی در رشته اسنوکر به سطحی 
رسیده اند که حتی به مدال جهانی هم فکر می کنند، قطعا 
نگاه مان به سمت این رشته می چرخد. سارا بهاروندی که 
اخیرا قهرمانی در مسابقات انتخابی تیم ملی زنان را جشن 
گرفت، حالا یکی از ۱6 نفر برتر جهان است که در جام جهانی 
شش توپ در قطر شرکت می کند. به همین بهانه دقایقی 
با ملی پوش اسنوکر بانوان به صحبت پرداختیم تا از 
شرایط او در آستانه اعزام به جام جهانی بیشتر آگاه شویم. 
در ادامه مشروح گفت وگوی »شهروند« با سارا بهاروندی 

را می خوانید:   
   اخیرا در مسابقات انتخابی تیم ملی توانستید 

قهرمان شوید و حالا هم راهی جام جهانی هستید.
مسابقات  حضور  برای  سهمیه  یک  ایران  بله، 
جام جهانی دارد و به همین خاطر فدراسیون انتخابی برگزار 
کرد. خدا را شکر توانستم در انتخابی قهرمان شوم. این 
سومین اعزام بین المللی من خواهد بود. اولین مسابقاتی 
که رفتم حرفه ای های جهان در تایلند بود و بعد از آن هم به 

مسابقات جهانی در ترکیه اعزام شدم.
جهان  حرفه ای های  جمع  وارد  شما  مگر     

شدید؟
حرفه ای ها  مسابقات  مردان  مثل  زنان  بخش  در 
جداگانه نیست و به رقابت هایی که سطح اول را داشته 
باشد، می گویند حرفه ای. الان فقط تمرکزم روی جام جهانی 
است که سطح بسیار بالایی دارد. فقط ۱6 نفر در این 
رقابت ها حضور دارند و هر کشوری بهترین نفر خود را 
اعزام می کند. حتی در ابتدا به ایران سهمیه نداده بودند و 
وقتی من اعتراضم را به گوش فدراسیون رساندم، رئیس 
فدراسیون هم رایزنی کرد تا به ایران سهمیه بدهند. حضور 
من به عنوان نماینده ایران بین ۱6 نفر برتر اسنوکر جهان 

اتفاق بزرگی است. 
   چقدر برای خودتان شانس متصور هستید 

که در جام جهانی شش توپ موفق باشید؟
خیلی کار سختی است. در ابتدا در گروه های چهار 
نفره قرار می گیرند که دو نفر صعود می کنند. من امید 
دارم از مرحله اول صعود کنم و حتی رویای کسب مدال 
را هم دور از دسترس خودم نمی بینم. در مسابقات قبلی 
هم یک مرحله بالا رفتم و حالا آماده تر هم هستم. با کمی 

خوش شانسی می توانم یک اتفاق بزرگ را رقم بزنم. 
از  دارید،  جهانی  مدال  به  امید  که  شما     

امکاناتی که در اختیارتان هست، راضی هستید؟
به هیچ عنوان شرایط برای من و سایر ملی پوشان 
راضی کننده نیست. محدودیت های زیادی داریم. من 
سه  سال است وارد رشته اسنوکر شدم و به نوعی تازه وارد 
هستم، اما سال های زیادی است که بانوان در این رشته 
فعال هستند و تیم ملی هم داریم. به جرأت می توانم بگویم 
هر اتفاق خوبی که تا الان برای من رخ داده، به خاطر تلاش و 
تمرینات زیادی بوده که خودم داشتم. امکانات ضعیف 
است. می توانم برایتان مثال هم بزنم. ۱3۰۰ باشگاه بیلیارد 
در سراسر کشور داریم که شبانه روزی در اختیار مردان 
است. شاید باشگاه هایی که زنان هم مجوز فعالیت در 

آنها را دارند، به اندازه انگشتان دست هم نیست. 
   جالب شد. پس خودتان چطور وارد رشته 

اسنوکر شدید و کجا تمرین می کردید؟
خانه پدری ام در خرم آباد است و آنجا باشگاهی بود 
که هفته ای یک ساعت برای زنان سانس داشت. من 
و خواهرم به آن باشگاه رفتیم، اما بعد از یکی، دو ماه 
همان یک ساعت هم تعطیل شد! پدرم وقتی علاقه 
من و خواهرم را دید، یک میز بیلیارد خرید و ما در خانه 
تمرین می کردیم. خواهرم هم مثل من در تیم ملی 
است و هر دوی ما توانستیم با لطف پدرم پیشرفت 
کنیم. الان هم که در تیم ملی هستم، فقط می توانم در 
سالن فدراسیون تمرین کنم و هیچ جای دیگری برای 

تمرین وجود ندارد.
   درواقع الان هم دختران علاقه مند به اسنوکر 
باشند،  نداشته  بیلیارد  میز  خودشان  خانه  در  اگر 

به سختی می توانند وارد این رشته شوند؟
بله، باشگاه های بیلیارد برای دختران خیلی محدود 
سانس می گذارند؛ مثلا می گویند دو ساعت صبح در اختیار 
زنان است. پدر من هم پولدار نبود و من هم الان در خانه 
خودم میز بیلیارد ندارم. به خاطر همین مسائل است که 
در مسابقات کشوری زنان حتی ۲۰ نفر شرکت کننده هم 

نداریم.
مواجه  محدودیتی  با  هم  اعزام  برای       

هستید؟
و  است  شخصی  هزینه  با  ما  اعزام های  تمام 
فدراسیون هیچ پولی نمی دهد! من الان برای جام جهانی 
درخواست دادم حتی بخشی از هزینه ها را فدراسیون 
تقبل کند. در دو مسابقه قبلی هم بعد از حضور در 
خرج  جیب  از  فقط  اما  شدم،  اعزام  تیم ملی  انتخابی 
کردم. متأسفانه از نظر اسپانسرینگ هم رشته ما خیلی 
ضعیف است و اگر هم حمایتی باشد، سمت آقایان 
می رود. فدراسیون هم در جذب اسپانسر ناموفق بوده و 
هزینه های ما را پرداخت نمی کند؛ در حالی  که از تیم مردان 

حمایت می شود. 
     یعنی فدراسیون می گوید پول اعزام تیم 

مردان را می دهیم؛ اما تیم زنان را نه؟!
در اعزام به مسابقات ترکیه من و خواهرم 36 میلیون 
تومان از جیب خرج کردیم. جوایز مسابقات هم در صورت 
برد و صعود به مراحل بالاتر در حد هزار  یا  دوهزار دلار است 
و کمک چندانی به ما نمی کند. در همان مسابقات تیم 
چهار نفره مردان با هزینه فدراسیون به ترکیه اعزام شد. 

جالب است بدانید نتیجه تیم زنان هم بهتر از مردان بود!
   با این وضع مشخص است که زنان ایرانی 
قهرمانی  مسابقات  در  حضور  به  زیادی  علاقه 

کشور هم نشان ندهند.
دقیقا همین طور است. هیچ انگیزه مالی وجود ندارد و 
جوایز در مسابقات مالی هم خیلی پایین است. کسانی در 
اسنوکر زنان ماندند که واقعا به این رشته علاقه داشتند. 
اسنوکر رشته جذابی است و وقتی وارد آن می شوید، به 
شما تمرکز و آرامش می دهد و رهاشدن از آن سخت است. 
از همین جا اعلام می کنم کسانی که انگیزه مالی دارند، وارد 

این رشته نشوند. 
   درباره این مشکلات با رئیس فدراسیون 

صحبت کردید؟
جلسه  این باره  در  که  دادیم  درخواست  باری  چند 
داشته باشیم؛ اما هنوز جلسه ای برگزار نشده است. البته 
درخواست ها و مشکلات خود را در قالب پیام یا ویس 
هم  فدراسیون  توجیه  رساندیم.  مسئولان  گوش  به 
این است که زنان مدال نمی گیرند و ما نمی توانیم از آنها 
حمایت کنیم. تمام دنیا اول سرمایه گذاری می کنند و بعد 

نتیجه می خواهند. گویا اینجا برعکس است! 
   جدا از مسائل مالی، در جامعه نگاه منفی 

به حضور یک زن در رشته اسنوکر وجود ندارد؟
نه، خدا را شکر نگاه ها مثبت است. من معلم موسیقی 
هستم و در محیط کارم همه مرا تمجید می کنند. خیلی ها 
اسنوکر را رشته شیکی می دانند و تا به حال برخورد بدی در 

این باره ندیده ام. 

 ]شهروند[ دور دوم از مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا امروز آغاز می شود 
و دو نماینده ایران نیز  بازی های حساسی را انجام خواهند داد. در بازی های امروز استقلال 
به مصاف تیم پرستاره الاهلی عربستان  خواهد رفت و شهرخودروی مشهد در تاشکند 
با پاختاکور ازبکستان بازی می کند. در ادامه به بررسی شرایط دو  تیم ایرانی در آستانه این 

مسابقه پرداخته ایم. 

الاهلی- استقلال؛ لشکر مصدومان به پرستاره ها رسید
یک  برد  اتفاقات عجیب  و  آنکه بدشانسی  از  بعد  شاگردان فرهاد مجیدی 
از  سه شنبه  عصر  حالا  کردند،  عراق  عوض  الشرطه  مقابل  تساوی  با  صفر  بر 
ساعت۱9 به وقت تهران در زمین بی طرف و کشور کویت در برابر تیم  پرستاره 
الاهلی عربستان قرار می گیرند. این درحالی است که الاهلی بازی نخست خود را 
در برابر الوحده امارات با  تساوی یک بر یک پشت سر گذاشت تا گروس سرمربی 
سوییسی این تیم در آستانه اخراج قرار بگیرد. الاهلی  یک تیم پرستاره است که 
بازیکنان برزیلی چون لیما و جوزف سوزا را در اختیار دارد و در سوی مقابل هم 
 استقلال یک لشکر مصدوم دارد. از شیخ دیاباته و مهدی قائدی گرفته تا عارف 
غلامی و سیاوش یزدانی. با این  حال فوتبال دوستان ایرانی چشم به پتانسیل 
بازیکنان دارند و اینکه با غیرت و تعصب فعل خواستن را مقابل حریف  سعودی 
خوب صرف کنند. البته وضع استقلال خیلی به سامان نیست و سعید رمضانی 
سرپرست تیم هم به  حالت قهر همراه تیم به کویت نرفته است. فرهاد مجیدی 
شرایط  این  همه  است.  با  گلایه مند  باشگاه  شرایط  از  هم  استقلال  سرمربی 
امیدواریم که استقلال بتواند از حریف سعودی خود امتیاز بگیرد و با دست پر به 
تهران  برگردد. الاهلی در رده سوم جدول لیگ عربستان است و استقلال روی پله 

چهارم لیگ برتر ایران ایستاده، در  حالی که یک بازی معوقه هم دارد. 

- شهرخودرو؛ امید نماینده ایران در تاشکند پاختاکور
شهر خودرو ایران که نخستین حضورش در لیگ قهرمانان آسیا را تجربه می کند، در یکی از 
سخت ترین گروه های  مسابقات قرار گرفته است. شهر خودرو در مسابقه نخست مقابل 
الهلال عربستان قهرمان دور قبل مسابقات دو بر  صفر بازی را واگذار کرد و حالا مقابل قهرمان 
ازبکستان به میدان خواهد رفت. شهر خودرو تجربه زیادی در آسیا  ندارد اما پاختاکور چند دوره 
در لیگ قهرمانان حضور داشته و در هفته نخست نیز تیم الشباب امارات را دو بر یک  شکست 
داده است. شهر خودرو اگر می خواهد امیدهایش را برای صعود از گروه حفظ کند، نباید در 
ازبکستان  بازنده شود. امتیاز گرفتن شهر خودرو از پاختاکور غیرممکن نیست و شهر خودرو 
ایران می تواند حداقل نخستین  امتیاز آسیایی خود را دشت کند. دیدار پاختاکور و شهرخودرو 

ساعت ۱4و 3۰ دقیقه امروز به وقت تهران انجام خواهد شد.  

انتخابات فدراسیون لغو می شود؟

هزار مشکل برای انتخاب رئیس جدید فوتبال
]شهروند[ بحث بر سر ابطال و تعویق انتخابات فدراسیون فوتبال در رسانه ها و 
شبکه های اجتماعی بالا گرفته است. این موضوع موافقان و مخالفان جدی دارد و 
با قدرت باید گفت که همه چیز شکلی پیچیده و مبهم به خود گرفته است و فوتبال 
ایران آبستن اتفاقات عجیبی خواهد بود. اما چه اتفاقاتی رخ داد که به چنین موقعیتی 

رسیدیم؟

گزارش های عجیب در رسانه ها
هر نامزد انتخابات فدراسیون فوتبال برای ثبت نام در پست ریاست به ۱۰ فرم تأییدیه 
اعضای مجمع نیاز دارد. با توجه به مجمع 75نفره فوتبال طبق قواعد اساسنامه اصلا 
امکان ندارد که بیشتر از هفت نامزد بتوانند در انتخابات حضور پیدا کنند، منتهی ایراد 
بزرگ قانونی در اساسنامه منجر به احتکار فرم از سوی افراد قدرتمند که در مجمع نفوذ 
داشتند، شد و در این مدت  هم، گزارش های زیادی در رسانه ها در انتقاد به این مکانیزم 
منتشر شد. در شرایط کنونی گفته می شود از بین 9 نامزدی که برای انتخابات ریاست 
ثبت نام کردند، مهدی محمدنبی، حسینعلی قریب، حبیب کاشانی، هدایت ممبینی 
و حیدر بهاروند موفق شده اند ۱۰ فرم را جمع کنند. به این ترتیب اگر انتخابات در تاریخ 
مقرر برگزار شود ، هرکدام از این نامزدها که تأیید صلاحیت شوند، می توانند شانس 
خود را برای رسیدن به صندلی ریاست در رأی گیری امتحان کنند. امیرمسعود هراتیان،  
محمدرضا کلایی، عباس صوفی و رضا جلالی چهار نامزد ثبت نام کرده برای ریاست 
فدراسیون هستند که گفته می شود موفق نشده اند از ۱۰ عضو مجمع معرفی نامه 
بگیرند و به این ترتیب از انتخابات طبق قانون حذف شدند. البته پروسه احتکار فرم ها 
توسط سئول نشین ها و مهندسی صورت گرفته نقش تاثیرگذاری درحذف آنها داشت. 
به همین ترتیب شایعات غیررسمی حکایت از این مسأله دارد که احتمالا برخی از این 
نامزدهای معترض تصمیم بگیرند به مراجع قضائی و نظارتی به خاطر ابهام در فرآیند 
ثبت نام از نامزدها و تقسیم فرم ها شکایت رسمی کنند. حالا درنظر بگیرید که از مدت ها 
قبل گفته شده بود بازنشسته ها اجازه ثبت نام در انتخابات را ندارند و حیدر بهاروند 
سرپرست فدراسیون که بازنشسته وزارت نیروست، با آگاهی از همین مسأله در 
انتخابات ثبت نام کرد. پس اگر احتمال بدهیم که آنها حذف شوند،  آن وقت نامزدهای 
دیگر می توانند مدعی شوند که اگر 3۰ تا 4۰ فرم برای این نفرات ابطال نشده بود،  آن وقت 

می توانستند تعداد فرم های خود را به حد نصاب لازم برسانند. 

حواشی بسیار به خاطر بازنشسته ها
مهم ترین مسأله ای که می تواند انتخابات فدراسیون فوتبال را تحت الشعاع خود 
قرار دهد، بحث جلوگیری از حضور افراد بازنشسته از شرکت در انتخابات است. همه 
می دانند حیدر بهاروند که برای ریاست ثبت نام کرده، بازنشسته است و به عنوان 
نایب رئیس دوم هشت نامزد ریاست هم معرفی شده است. حالا که سازمان بازرسی 
و دیوان محاسبات کشور به صراحت گفته اند بازنشسته ها را حذف خواهند کرد، حیدر 
بهاروند نه تنها از انتخابات ریاست بلکه از رأی گیری نواب رئیس هم کنار گذاشته خواهد 
شد. بسیاری دیگر از افراد بازنشسته نیز در پست های دیگر ثبت نام کرده اند و حبیب 
کاشانی هم اگر بازنشسته باشد، نمی تواند وارد کارزار نهایی انتخابات شود. این درحالی 
است که مدیران فدراسیون به صراحت می گویند اساسنامه تنها بندی دارد که عنوان 
می کند افراد دارای سن بالای 65 سال نمی توانند در انتخابات حضور داشته باشند و 
بحث بازنشستگی اصلا مورد توجه قرار نخواهد گرفت. حالا این اختلاف نظر شکلی 
جدی تر به خود گرفته و ممکن است کل پروژه انتخابات را با ازبین رفتن آرایش انتخاباتی و 
تضییع حقوقی سایر نامزدها به خاطر ثبت نام بازنشسته ها و ابطال فرم ها زیر سوال ببرد. 

انتخابات فدراسیون به تعویق می افتد؟
شواهد و قرائن نشان می دهد که فوتبال ایران روزها و هفته های پرتنشی را 
پشت سر خواهد گذاشت. اگر فدراسیون تأکید کند انتخابات با حضور بازنشسته ها 
برگزار شود، یک بحران جدی برای ورزش کشور ایجاد می شود و عملا شاهد تقابل 
مدیران بازنشسته فوتبالی حاکم در فوتبال با مسئولان خواهیم بود. از طرف دیگر، 
مسئولان کشور می خواهند قانون بازنشستگی را با قدرت و بدون مصلحت اندیشی 
اجرا کنند که ممکن است این موضوع دوباره بحث تعلیق را با ورود فیفا باز کند. پس 
در هرشرایطی شاهد تنش خواهیم بود. درشرایط کنونی به نظر می رسد که وزارت 
ورزش زیاد موافق ابطال انتخابات فدراسیون فوتبال نباشد. اگر پرونده بازنشستگی 
باعث حذف حیدر بهاروند و حبیب کاشانی شود،   عملا دو رقیب جدی قریب کنار 
می روند و این مدیر که گفته می شود مورد حمایت وزارت ورزش است، تقریبا رئیس 
قطعی بعدی فوتبال ایران خواهد شد. با این حال، باید دید تصمیم نهایی دولت و 
نهادهای نظارتی با جو به وجود آمده درباره انتخابات فوتبال که شکلی پیچیده به خود 
گرفته، چه خواهد بود. فوتبال ملی ایران شرایط حساسی دارد و برای صعود به 
جام ملت های آسیا و مرحله نهایی انتخاباتی جام جهانی باید هر چهار بازی بعدی خود 
را با برتری به پایان برساند. شرایط مالی فدراسیون نیز اصلا خوب نیست و گفته 
می شود میزان بدهی ها بیش از ۱5۰ میلیارد تومان است. اینها تنها بخشی از 
مشکلات مهم فوتبال است که با آن روبه رو بوده و خیلی ها بر این باور هستند که 
انتخابات باید در زمان دیگری برگزار شود تا همین تیم مدیریتی که عامل به 
وجودآمدن این شرایط شده، بخش اعظمی از این معضلات را حل کند. این موارد را 
وقتی با ابهامات مربوط به برگزاری انتخابات که به آن اشاره شد یکی کنیم، آن وقت 

عمق فاجعه مشخص خواهد شد. 

علی دایی در مسابقه خیریه اسکی
ششمین مسابقه سالانه 
بازسازی  برای  خیریه  اسکی 
استان  سیل زده  مدارس 
با  سیستان وبلوچستان 
بازرگانی  اتاق  همکاری 
سوییس و اتریش در پیست 
بین المللی دربندسر برگزار شد. 

در حاشیه این مراسم علی دایی آقای گل جهان و سفیر سوییس مارکوس لایتنر نیز در 
اهدای جوایز به اسکی بازان خردسال حضور داشتند. علی دایی بازیکن سابق تیم ملی 
ایران در پایان این مراسم گفت: »مراسم خوبی برگزار شد و خوشحالم که در آن حضور 

داشتم. امیدوارم بیشتر شاهد این مراسم ها و مسابقات خیریه باشیم.« 

خبرگرافی


